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The development of large pelagic fishing in the French Antilles is an integral part of a difficult economic situation of the
fishing sector in Martinique where this development can seem like a solution to increasingly acute problems. Indeed,
for the regulatory authorities as well as for many participants in the sector, it is imperative to find solutions to the lack of
profitability of a part of the fishing ships and to confront the regular increase of the share of imports in supplying
Martinique with seafood. This question about the possibilities of developing large pelagic fishing is not new since it is
already mentioned in the Notice from the Economic and Social Committee of the Martinique Region in 1982. We will not
show in this document a detailed analysis of small-scale fishing in Martinique. Since the latter has been abundantly
studied by the team of the Caribbean Oceanological and Halieutic Research Centre (PROHC) between 1985 and 1987,
we will take up these principal conclusions (with which we are in full agreement) and bring them up to date based on
data collected during our mission from 11 to 24 April 1988. The first section devoted to the supply structure (local

fishing and imports) will attempt to define under what conditions large pelagic fishing can be developed. The second section will address
marketing and demand. Indeed, at the same time as the problems of developing large pelagic fishing, we are faced with the question of the
organisation of seafood markets. This organisation is a fundamental issue for the small-scale fishing sector in the French Antilles since its long-
term future depends upon it by setting different prices and amounts exchanged according to the structure it is given. We will come to a
conclusion on the economic conditions of developing a large pelagic fishery and organising a market, this based on research and study work
already done. We will indicate which investigations must be conducted to complete the set of factors for decision support in this area. To
perform this assessment, we reconstructed from the long series 1970-1986 (sometimes with significant inadequacies): these are presented as
an appendix., (OCR non controlé) Le développement de la pêche de grands pélagiques dans les Antilles Françaises s'inscrit dans un contexte
économique difficile du secteur de la pêche en Martinique où ce développement peut apparaître comme une solution à des problèmes de plus
en plus aigus. En effet, pour les autorités de tutelle ainsi que pour de nombreux intervenants dans le secteur, il est impératif de trouver des
solutions au manque de rentabilité d'une partie des unités de pêche et de faire face à l'augmentation régulière de la part des importations dans
l'approvisionnement de la Martinique en produits de la mer. Cette question sur les possibilités d'un développement de la pêche de grands
pélagiques n'est pas nouvelle puisqu'elle est déjà évoquée dans l'Avis du Comité Economique et Social de la Région Martinique en 1982. On ne
présentera pas dans ce document une analyse détaillée de la pêche artisanale en Martinique. Celle-ci ayant été abondamment étudiée par
l'équipe du Pôle de Recherche Océanologique et Halieutique Caraïbe (PROHC) entre 1985 et 1987, on reprendra ces principales conclusions
(avec lesquelles nous sommes en plein accord) en les actualisant à partir des informations recueillies lors de notre mission du 11 au 24 avril
1988. La première section consacrée à la structure d'offre (pêche locale et importations) s'attachera à définir dans quelles conditions peut être
développée une pêche de grands pélagiques. Là seconde section traitera de la commercialisation et de la demande. En effet parallèlement aux
problèmes de développement d'une pêche de grands pélagiques, se pose la question de l'organisation du marché des produits de la mer. Cette
organisation est un enjeu primordial pour le secteur de la pêche artisanale dans les Antilles Françaises puisqu'elle conditionne son avenir à long
terme en définissant des prix et des quantités échangées différents suivant la structure qu'on lui donne. On conclura sur les conditions
économiques du développement d'une pêche de grands pélagiques et de l'organisation d'un marché, ceci à partir des travaux de recherche et
des études déjà réalisés. On indiquera quelles investigations doivent être menées pour compléter l'ensemble des éléments d'aide à la décision
dans ce domaine. Pour effectuer cette évaluation, on a reconstituer des séries longues 1970-1986 (parfois avec des carences importantes) :
celles-ci sont présentées en annexe.
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